
Rada Miejska w Kluczborku 

Rada Miejska w Kluczborku 

Protokół nr XI 

Sesja w dniu 26 lutego 2025 r. Obrady rozpoczęto 26 lutego 2025 r. o godz. 16:00,  

a zakończono o godz. 17:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 Radnych. 

Obecni: 

1. Krzysztof Adamski 

2. Kryspin Cieplik 

3. Mateusz Dybka 

4. Ewa Felusiak 

5. Henryk Fraszek 

6. Marek Gąszczak 

7. Janusz Kallus 

8. Jan Kałuża 

9. Stanisław Konarski 

10. Andrzej Konwiński 

11. Andrzej Kosmala 

12. Anna Król 

13. Kamilla Kuźmicka 

14. Adam Michalewski 

15. Dariusz Morawiec 

16. Anna Poloczek 

17. Piotr Rewienko 

18. Piotr Sitnik 

19. Adam Sokołowski 

20. Adam Szmigiel  

21. Marek Wojna 

1. Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

W sesji udział wzięli: Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar, I Zastępca Burmistrza 

Roman kamiński, II Zastępca Burmistrza Dariusz Mazurczak, Sekretarz Gminy Maciej 

Tomaszczyk, Skarbnik Gminy Piotr Lewald, Radca Prawny Michał Skóra oraz Komendant 

Straży Miejskiej w Kluczborku Andrzej Kicmach. 

 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności podejmowanych uchwał, 

Przed otwarciem sesji Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o uczczenie minutą ciszy 

pamięć Śp. Andrzeja Kalandyka, wieloletniego Sekretarza, a następnie Naczelnika Gminy. 

Wkrótce potem Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Sitnik powitał zebranych i otworzył 

obrady, stwierdzając prawomocność podejmowanych uchwał. Poinformował, że na Sali 

obecnych jest 20 Radnych. 

 

2) ustalenie porządku obrad, 

 

 

 



Głosowano w sprawie: 

ustalenie porządku obrad,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

3) przyjęcie protokołu z sesji nr X z dnia 29.01.2025 r., 

Bez uwag przyjęto protokół z sesji nr X z dnia 29.01.2025 r 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z sesji nr X z dnia 29.01.2025 r.,.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

4) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działalności między sesjami. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach między sesjami. 

W dniu 19 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał oraz informacja dotycząca stanu 

technicznego i planowanych remontów placów zabaw oraz szkolnej infrastruktury sportowej 

w Gminie Kluczbork.  

W posiedzeniu uczestniczyli Pierwszy Zastępca Burmistrza, Drugi Zastępca Burmistrza, 

Skarbnik oraz goście: Prezes Wodociągów i Kanalizacji „Hydrokom” i Radny Adam 

Szmigiel.  

W dniu 19 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Spraw Obywatelskich i Socjalnych. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał. W posiedzeniu uczestniczyli Pierwszy 

Zastępca Burmistrza, Drugi Zastępca Burmistrza, Skarbnik oraz zaproszony gość - Prezes 

Wodociągów i Kanalizacji „Hydrokom”.  

W dniu 20 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska.  

Tematem posiedzenia była analiza projektów. W posiedzeniu uczestniczyli Pierwszy Zastępca 

Burmistrza, Drugi Zastępca Burmistrza, Skarbnik oraz zaproszony gość - Prezes Wodociągów 

i Kanalizacji „Hydrokom”.  

W dniu 24 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Rewizyjna. Tematem posiedzenia 

była analiza sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta oraz kontrola działalności 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczborku. W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta 



oraz Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczborku.  

W dniu 25 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

i Gospodarki Miejskiej.  

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał.  

W posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta, Pierwszy Zastępca Burmistrza, Drugi 

Zastępca Burmistrza, Skarbnik oraz zaproszony gość - Kierownik Nadzoru Wodnego 

Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie” w Kluczborku.  

W dniu 18 lutego 2025 r. posiedzenie odbyła Komisja Skarg. Tematem posiedzenia była 

analiza petycji wniesionej w dniu 04 grudnia 2024 r. „Przeciwko lokalizacji elektrowni 

wiatrowych na terenie gminy Kluczbork”  

W posiedzeniu uczestniczył Sekretarz. 

 

2. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Sitnik poinformował, że od ostatniej sesji nie wpłynęły 

żadne interpelacje oraz zapytania. 

Głos zabrał Radny Krzysztof Adamski. Zgłosił interpelację dotyczącą aktualnego statusu 

zaplanowanych i realizowanych przedsięwzięć inwestycyjnych w Gminie Kluczbork  

z dofinansowaniem ze środków UE, wsparciem rządowym, czy też planowanych w ramach 

Polsko- Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast.  

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Odczytanie opinii przez Przewodniczących Komisji. 

Opinia Komisji Kultury Oświaty Sportu i Turystyki  

Na posiedzeniu w dniu 19 lutego 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

Opinia Komisji Spraw Obywatelskich i Socjalnych  

Na posiedzeniu w dniu 19 lutego 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

Opinia Komisji ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony 

Środowiska  

Na posiedzeniu w dniu 20 lutego 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

Opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej  

Na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2025 r. analizując materiały na sesję, Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

Opinia Komisji Skarg Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Kluczborku  

na posiedzeniu w dniu 18 lutego 2025 r. rozpatrzyła wniesioną petycję z dnia 28 listopada 

2024 r., która wpłynęła do Urzędu Miasta w dniu 04 grudnia 2024 r. Komisja w pierwszej 

kolejności dokonała kontroli pod względem formalnym, sprawdzono, czy spełnia ona 

wymagania opisane w art. 4 ustawy o petycjach i stwierdzono, że spełnia ona wymagania 

formalne i została wniesiona w interesie publicznym.  

Rada Miejska w Kluczborku na sesji w dniu 29 stycznia 2025 r. podjęła uchwałę nr X/124/25 

Rady Miejskiej w Kuczborku z dnia 29 stycznia 2025 r. w sprawie uchwalenia Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego części terenów wsi: Gotartów, Kujakowice Dolne, 

Krzywizna, Łowkowice, Smardy Dolne, Smardy Górne i Unieszów. W uzasadnieniu do tejże 

uchwały zapisano, że „Procedura planistyczna sporządzania planu została przeprowadzona 

zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. z 2023 r., poz. 977, Dz.U. z 2023 r., poz. 1506 

oraz Dz.U. z 2023 r., poz. 1597) w związku z art. 67 ust. 3 pkt. 4 ustawy z dnia 7 lipca 2023 

roku o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych 



innych ustaw (Dz.U. z 2023 r., poz. 1688) oraz art. 15 ust. 1 pkt. 7 u.i.e.w., a projekt planu 

miejscowego spełnia wymogi merytoryczne i formalne do jego uchwalenia”.  

Poprzez podjęcie ww. uchwały Rada Miejska w Kluczborku wyraziła swoje stanowisko  

w kwestii lokalizacji elektrowni wiatrowych na terenie gminy Kluczbork.  

Niniejsza uchwała wraz z uzasadnieniem stanowią zawiadomienie o sposobie załatwienia 

petycji w rozumieniu art. 13 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach  

(Dz.U. z 2018 r. poz. 870) i zostanie ona doręczona wnoszącemu petycję. 

 

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/475/21 Rady Miejskiej w Kluczborku 

z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kluczbork, udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/475/21 Rady Miejskiej w Kluczborku  

z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kluczbork, udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/742/22 Rady Miejskiej w Kluczborku  

z dnia 25 października 2022 r. w sprawie utworzenia oddziałów żłobkowych w Publicznym 

Przedszkolu nr 7 z Grupą Wczesnoprzedszkolną z Opieką Pielęgniarską w Kluczborku  

oraz nadania im statutu; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LI/742/22 Rady Miejskiej w Kluczborku  

z dnia 25 października 2022 r. w sprawie utworzenia oddziałów żłobkowych w Publicznym 

Przedszkolu nr 7 z Grupą Wczesnoprzedszkolną z Opieką Pielęgniarską w Kluczborku  

oraz nadania im statutu;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 



3) Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym  

się w gminnej ewidencji zabytków; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym  

się w gminnej ewidencji zabytków;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

4) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Budżetu Obywatelskiego Gminy 

Kluczbork na 2025 rok; 

Przewodniczący Rady Piotr Sitnik zapytał, czy Radni zapoznali się z poprawkami 

uwzględnionymi w projekcie chwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Budżetu 

Obywatelskiego Gminy Kluczbork na 2025 rok. Poprawki zostały odczytane przez 

Przewodniczącego Rady. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia poprawek do Regulaminu Budżetu Obywatelskiego Gminy Kluczbork  

na 2025 rok; Zmieniony został zapis w § 3 pkt. 9 „Zespół Konsultacyjny ds. KBO sporządza 

ostateczną listę projektów, które podlegać będą procedurze głosowania przez mieszkańców 

oraz listę projektów odrzuconych” na zapis „Zespół Konsultacyjny ds. KBO sporządza 

ostateczną listę projektów, które podlegać będą procedurze głosowania przez mieszkańców 

oraz listę projektów niedopuszczonych do głosowania”. Zmieniony został zapis  

w § 3 pkt. 10 „Listy, o których mowa w ust. 9 wraz z uzasadnieniem do listy projektów 

odrzuconych podawane są do publicznej wiadomości, poprzez zamieszczenie ich na stronie 

internetowej Gminy Kluczbork.” na zapis „Listy, o których mowa w ust. 9, wraz  

z uzasadnieniem do listy projektów niedopuszczonych do głosowania podawane  

są do publicznej wiadomości, poprzez zamieszczenie ich na stronie internetowej Gminy 

Kluczbork.” Zmieniony został zapis w § 4 pkt. 1 „Od decyzji o odrzuceniu projektu 

przysługuje odwołanie do Burmistrza Miasta Kluczborka w terminie 7 dni od dnia 

zamieszczenia list, o których mowa w §3 ust. 9 Regulaminu do publicznej informacji  

na stronie internetowej Gminy Kluczbork.” Na zapis „Od decyzji o niedopuszczeniu  

do głosowania projektu przysługuje odwołanie do Burmistrza Miasta Kluczborka w terminie 

7 dni od dnia zamieszczenia list, o których mowa w §3 ust. 9 Regulaminu do publicznej 

informacji na stronie internetowej Gminy Kluczbork.”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Piotr Rewienko. Przypomniał, że został powołany 

zespół, który wraz z  Burmistrzem Dariuszem Mazurczakiem zajmował się regulaminem 

budżetu obywatelskiego. Radny twierdzi, wszyscy w zespole byli zgodni, by wykluczyć 

instytucje typu spółdzielnie mieszkaniowe, kościoły. Rozmowy zespołu były też o szkołach, 

przedszkolach, które są mocno zorganizowane i mogą mieć duży wpływ na głosowanie. Jego 

zdaniem wcześniej wyglądało, to tak, że, jak te instytucje startowały, to w większości 

wygrywały w Budżecie Obywatelskim. Twierdzi, że na Komisji Rady rozmawiano o tym  

i był spór o zapisie w regulaminie. Dodał, że wie, że ewidentnie nie mogą startować 

spółdzielnie i kościoły, bo to musi być na terenie gminy. Natomiast szkoły i przedszkola  

są na terenie gminnym. Mówił, że wczoraj na Komisji Budżetowej padła propozycja 

poprawki. Po konsultacjach z Wiceburmistrzem Radny twierdził, że zrozumiał,  

że w paragrafie 2, pkt. 5 ust. 4 jest informacja, że efekty realizacji budżetu muszą być 

ogólnodostępne. To jakby wyklucza w interpretacji Burmistrzów przedszkola, żłobki, szkoły, 

ponieważ te obiekty powinny być zamknięte, bo bezpieczeństwo, odpowiedzialność dyrektora 

i tak dalej. Więc ten zespół, który jest również ustanowiony do kontroli i weryfikacji tych 

projektów, czyli § 3 pkt 7 i 8 zespół konsultacyjny, który podejmuje ostateczną decyzję  

o kwalifikacji tych wniosków, wykluczy wtedy te wnioski dotyczące terenów gminnych,  

czy konkretnie szkół, przedszkoli, żłobków. Radny Piotr Rewienko powiedział, że jeżeli Pan 

Burmistrz, czy Wiceburmistrz potwierdzi to do protokołu, to wtedy nie będzie składał 

poprawki, bo jakby ten wniosek z podkomisji Radnych będzie zrealizowany. 

Głos zabrał Burmistrz Jarosław Kielar. Powiedział, że nie byłby taki jednoznaczny. Podał 

przykład, Przedszkola nr 7 i placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 5. Plac zabaw  

w Przedszkolu nr 7 po godzinie 15 jest zamknięty, ogólnodostępność jest zamknięta. 

Natomiast ten plac zabaw np. przy szkole nr 5 jest otwarty 24 godziny, jest dostępny, brama 

jest niezamykana. Burmistrz stwierdził, że myśli, że komisja, w której znajdują się Radni, 

wie, które miejsca są ogólnodostępne, a które nie. Dodał, że wydaje  

mu się, że odpowiedzialność jest duża, nikt nie będzie się mieszał do tego. Jest przykład 

boiska przy szkole nr 2 lekkoatletycznego, ogólnodostępnego 24 godziny na dobę, boisko 

przy „piątce” to samo. Powiedział, że nie jest dobre eliminowanie tego wszystkiego, najlepsze 

miejsca, najlepiej ogólnodostępne. Natomiast miejsca zamknięte można wyeliminować. 

Burmistrz twierdzi, że trzeba brać odpowiedzialność za wszystko, po to jest komisja, jest jakiś 

system odwoławczy. Wyeliminowanie wszystkich miejsc szkolnych może jest przedwczesne, 

może akurat nikt nie złoży takich wniosków. Burmistrz wspomniał słowa swojego zastępcy 

Dariusza Mazurczaka, że przez kolejne zmiany, prace nad Budżetem Obywatelskim zostaną 

opóźnione na kolejne dwa miesiące  

i w ogóle z tego nic nie będzie. To jest niebezpieczeństwo, że ten Budżet Obywatelski, 

tegoroczny może być po prostu fikcją.  

Burmistrz Dariusz Mazurczak tytułem uzupełnienia dodał, że jeżeli zdarzyłoby się, że szkoła 

złoży projekt twardy na zakup sprzętu, to absolutnie nie mieści się to w kategoriach 



ogólnodostępności, bo nikt z ulicy tam nie przyjdzie, nie będzie używał tego. To jest rola 

Komisji Weryfikacyjnej, żeby taki projekt był niestety niedopuszczony pod głosowanie, 

ponieważ produkt, który w wyniku tego projektu miałby powstać, nie jest ogólnodostępny  

dla wszystkich mieszkańców gminy. Uprawnionymi do składania projektów są osoby 

fizyczne bądź grupy osób fizycznych, natomiast nie są uprawnione instytucje bądź jednostki. 

Głos zabrał Rany Mateusz Dybka, twierdził, że idea Budżetu Obywatelskiego, którą  

się kierowaliśmy, jako Komisja, przygotowując w tym roku regulamin, była taka,  

by rzeczywiście małe grupy mogły rywalizować między sobą, żeby nie było walki Dawida  

z Goliatem. Radny dodał, że plac zabaw w szkole nr 5, nie jest ogólnodostępny, bo o godzinie 

dziewiątej mieszkaniec nie może tam przebywać, bo regulamin tego nie dopuszcza. O to cała 

dyskusja jest toczona, żeby właśnie wszystkich wyrównać, żeby nie było niesprawiedliwości 

wobec parafii, spółdzielni mieszkaniowej jednej, drugiej czy innej. Radny dodał, że rozumie, 

że w rzeczywiści pozostaną dzięki tej Komisji Weryfikującej tylko te projekty, które mogą 

być realizowane na terenach gminnych z wyłączeniem z automatu tak jakby szkół, 

przedszkoli i żłobków.  

Burmistrz Dariusz Mazurczak dodał, że wśród instytucji, jednostek organizacyjnych są 

również jednostki oświatowe. Burmistrz dodał, że jednostką oświatową jest np. również 

świetlica Parasol parafii. Podkreślił rolę komisji, tego zespołu, do którego zadań będzie 

rzeczywiście należało zweryfikowanie poprawności takiego projektu, czy może być poddany 

pod głosowanie.  

Radny Andrzej Konwiński przekazał, że obiekty typowo sportowe, które są położone na 

terenach szkół, np. boisko Orlik, jest ogólnodostępne, szczególnie w okresie wakacyjnym 

działa do zmroku, obok niego jest boisko wielofunkcyjne, które również spełnia taką rolę.  

W przeszłości z Budżetu Obywatelskiego powstało boisko wielofunkcyjne przy szkole 

podstawowej nr 2 i to boisko jest również stale dostępne dla mieszkańców. Radny uważa,  

że wyłączenie z Budżetu Obywatelskiego terenów, na których położone są szkoły, 

wymagałoby tak szczegółowych zapisów, że w zasadzie chyba nie byłoby to możliwe  

do ustalenia. Podsumował, że na terenach oświatowych niekoniecznie wniosek musi składać 

szkoła, że mogą również taki wniosek składać mieszkańcy. 

Radny Piotr Rewienko dodał, że jeżeli do południa, kiedy są lekcje, obywatel nie może 

korzystać z terenu, to rozumie, że będzie to wykluczone. Wspomniał, że Pan Burmistrz mówił 

o miejscach, które warto, które nie warto, a komisja będzie musiała bardzo rozważnie 

podejmować decyzję, gdzie warto blokować, a gdzie nie. Radny mówił, że nie chodziło nam  

o to, gdzie mamy blokować, tylko aby zablokować możliwość wykorzystania instytucji, jaką 

jest szkoła, przedszkole, czy żłobek, by tam nauczyciele z uczniami, rodzicami nie przebijali 

obywateli, grupy nieformalne i stowarzyszenia. Otwarty byłby na to, by było to w miejscach 

ogólnodostępnych, ale jeżeli to będzie na terenie jakiegoś przedszkola bądź szkoły,  

to automatycznie nauczyciele tej szkoły z uczniami, wygrają. Mówił, wie to z doświadczenia. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Budżetu Obywatelskiego Gminy Kluczbork 

na 2025 rok wraz z wprowadzonymi poprawkami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, Kamilla 

Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr 

Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel  

PRZECIW (1) 

Marek Wojna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Konarski 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

5) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/117/25 Rady Miejskiej w Kluczborku  

z dnia 29 stycznia 2025 r. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/117/25 Rady Miejskiej w Kluczborku z dnia 

29 stycznia 2025 r. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

6) Projekt uchwały w sprawie poparcia uchwały nr XI/132/2024 Sejmiku Województwa 

Opolskiego z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie przyjęcia rezolucji w sprawie ustanowienia  

w województwie opolskim roku 2025 Rokiem Tragedii Górnośląskiej; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie poparcia uchwały nr XI/132/2024 Sejmiku Województwa 

Opolskiego z dnia 17 grudnia 2024 r. w sprawie przyjęcia rezolucji w sprawie ustanowienia  

w województwie opolskim roku 2025 Rokiem Tragedii Górnośląskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 



NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

7) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 04 grudnia 2024 r.; 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 04 grudnia 2024 r.;  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krzysztof Adamski, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, Janusz Kallus, Jan Kałuża, Andrzej 

Konwiński, Anna Król, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Piotr Sitnik, Adam 

Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (1) 

Mateusz Dybka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Kryspin Cieplik, Stanisław Konarski, Andrzej Kosmala, Kamilla Kuźmicka, Anna Poloczek, 

Piotr Rewienko 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej; 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Janusz Kallus, Jan 

Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna Król, Kamilla 

Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr Rewienko, Piotr 

Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

PRZECIW (1) 

Marek Gąszczak 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

9) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2025 rok. 

Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko złożył wniosek formalny, aby nie głosować tego 

projektu uchwały i przekazać go do komisji do dalszych obrad.  

 

Przewodniczący Piotr Sitnik zapytał w związku z czym? Czy Radny ma jakieś uzasadnienie? 

W odpowiedzi Radny Rewienko powiedział, że wnioski formalne głosuje się bez dyskusji. 

Przewodniczący przekazał, że na poprzedniej sesji była rozmowa, że porządek obrad został 

przyjęty, jesteśmy w trakcie procedowania, więc może Pan wnioskować o odrzucenie  

w całości tego projektu uchwały i tak apelować do Radnych, a nie zmieniać porządku obrad. 



Wiceprzewodniczący Piotr Rewienko dodał, że dobrze, że Pan Przewodniczący nawiązał  

do poprzedniej sesji, bo to się wiąże z tym. Wspomniał, że w sesji przed miesiącem składał 

wniosek formalny i nie był on poddany pod głosowanie. Radny doczytał się w statucie  

w § 41 pkt.1, że poprzez wniosek formalny uchwałę można przekazać do dalszej pracy 

komisji, nie głosować danej uchwały. Radny twierdzi, że się wycofa z tego wniosku,  

ale prosi, żeby radca prawny potwierdził, że my można na sesji podczas zatwierdzonego  

już porządku obrad wnioskować o niegłosowanie projektu uchwały i przekazać ją do dalszych 

prac Komisji. 

Przewodniczący zapytał, czy Pan Radny Podtrzymuje ten wniosek czy wycofuje?  

Przewodniczący odczytał zapis, o którym wspomniał Radny Piotr Rewienko. Czyli paragraf 

41 pkt. 1 . „§ 41. 1. Przewodniczący Rady udziela głosu poza kolejnością w sprawie 

wniosków natury formalnej w szczególności dotyczących: 1) stwierdzenia quorum; 2) zmiany 

porządku obrad; 3) ograniczenia czasu wystąpienia dyskutantów; 4) zamknięcia listy 

mówców lub kandydatów; 5) zakończenia dyskusji i podjęcia uchwał; 6) zarządzenia 

przerwy; 7) odesłania projektu uchwały do komisji; 8) przestrzegania regulaminu obrad. 

Przewodniczący wspomniał, że na poprzedniej sesji padł wniosek o niegłosowanie,  

a nie odesłanie uchwały do dalszych prac komisji. Przewodniczący poddał pod głosowanie 

wniosek formalny. 

Radny Piotr Rewienko poprosił o wycofanie swojego wniosku. Twierdził, że chciał, by Radni 

i Prezydium byli świadomi tego, że taka możliwość jest i że na poprzedniej sesji we wniosku 

było odesłanie projektu uchwały do komisji.  

Przewodniczący Piotr Sitnik stwierdził, że brzmiało to inaczej i nie dotyczyło odesłania 

projektu uchwały do komisji, tylko był to wniosek o niegłosowanie.  

Wiceburmistrz Dariusz Mazurczak przekazał, że oczywiście będzie wykonana opinia przez 

Radcę Prawnego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluczbork na 2025 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

4. Odpowiedzi na zgłoszone w pkt. 2 interpelacje i zapytania Radnych. 

Burmistrz Jarosław Kielar przekazał, że oczywiście odpowie na interpelacje. Dodał,  

że minęły dwa miesiące od złożenia większości wniosków do Urzędu Marszałkowskiego, 

jeżeli chodzi o wnioski europejskie. Są one procedowane co najmniej pół roku. Niektóre 

wnioski, dopiero będą składane. Jeżeli chodzi o luty, to pewnie jedna, dwie umowy  

są zrobione, podpisane, które były składane w zeszłym roku. Burmistrz uważa,  

że jest to przedwczesne pytanie. Tego typu rozliczenie ma sens najszybciej około półrocza, 



wtedy będzie dużo więcej informacji. Teraz to dopiero trwa, dopiero są poprawki, aktualnie 

do dwóch, trzech wniosków, które składały fundusze. Wiosek jest może pełny, ogólny,  

ale zawierający wszystko, natomiast odpowiedź w większości będzie nieznana. 

 

Radny Krzysztof Adamski dodał, że jego celem nie było jak gdyby rozliczenie. Radny chciał 

wiedzieć w przybliżeniu, jakie inwestycje, w jakim okresie będą realizowane, ponieważ jest 

na tyle tego dużo, że zaczyna gubić się w tym, co będzie w danym momencie robione. Pytanie 

było w celu odzwierciedlenia w harmonogramie czasowym - będzie lodowisko w takim 

okresie czasu, będzie remont sztucznej murawy na PZU w takim okresie czasu. Radny dodał, 

że dostaję zapytania od samych mieszkańców, co np. z boiskiem PZU, kiedy tam wchodzą, 

czy jeszcze w marcu będą trenować, czy nie będą trenować. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres między sesjami 

 

1) opinia komisji rewizyjnej, 

 Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kluczborku do sprawozdania z działalności 

Burmistrza Miasta Kluczborka za okres od 23.01.2025 r. do 19.02.2025 r. Na posiedzeniu  

w dniu 24 lutego 2025 r. Komisja dokonała analizy sprawozdania z działalności Burmistrza 

Miasta Kluczborka za okres między sesjami.  

Wyjaśnień udzielił Burmistrz Miasta w następujących sprawach:  

Zarządzenia  

A – 3 - w sprawie ustalenia harmonogramu dyżurów i przerwy wakacyjnej w pracy;  

A – 6 - w sprawie: ustalenia odpłatności za jeden ciepły posiłek, który szkoła zapewnia 

uczniom;  

A – 7 - w sprawie: porozumienia dotyczącego ustalenia dziennej stawki żywieniowej;  

A – 9 - w sprawie powołania Zespołu ds. przygotowania „Miejskiego Planu Adaptacji  

do zmian klimatu dla Miasta Kluczborka";  

A – 11 - w sprawie: ramowych procedur udzielania zamówień publicznych o wartości 

szacunkowej nieprzekraczającej równowartości kwoty 130 000 złotych;  

A – 17 - w sprawie ramowych procedur udzielania zamówień publicznych o wartości 

szacunkowej nieprzekraczającej równowartości kwoty 130 000 złotych.  

Umowy, aneksy, zlecenia, zamówienia  

B – 37 – PRO.052.1.2025.GB, YAMOART Jacek Nabiałek, ul. Poselska 20/26, 46-202 

Częstochowa, Zamówienie 11 statuetek „Kluczborska Baszta”.  

B – 38 – Umowa OŚ.6140.72.2024.AW, P.U.P.H.W. „GABI” Gabriela Bartoszek,  

ul. Dworcowa 24, 47-120 Żędowice, Odławianie bezdomnych, bezpańskich i wałęsających 

się zwierząt (psów, kotów) z terenu miasta i gminy Kluczbork oraz dostarczanie ich do 

schroniska.  

B – 40 – Akt notarialny Repertorium A nr 536/2025, Osoba fizyczna, Umowa sprzedaży 

działki należącej do Gminy Kluczbork na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej stanowiącej własność kupujących.  

B – 41 – Akt notarialny Repertorium A nr 543/2025, Osoba fizyczna, Umowa sprzedaży 

działki należącej do Gminy Kluczbork na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej stanowiącej własność kupujących.  

B – 43 – Umowa nr GM.2.2025.AA, MAT-BUD Mateusz Derdak, ul. Damrota 6/8, 46-200 

Kluczbork, Wykonanie zadania pn. „Remont dachu budynku świetlicy w Bogacicy”.  

B – 56 – Umowa GNP.272.1.2025.JK, Kancelaria Rzeczoznawcy Majątkowego Paweł Skop, 

ul. Bolesława Chrobrego 20, 42-660 Kalety, Świadczenie usług pn. „Szacowanie wartości 



nieruchomości w 2025 roku dla Gminy Kluczbork”.  

B – 63 – GM.5.2025.PŚ, PPHU WIN-BUD, ul. Kasprowicza 23/6, 59-220 Legnica, 

Wykonanie roboty pn. prowadzenie bieżących prac serwisowych sygnalizacji świetlnej  

na skrzyżowaniu ul. Byczyńskiej z ul. Słowackiego w Kluczborku, znaków aktywnych  

w m. Kuniów – przejście dla pieszych, w m. Kluczbork ul. Wołczyńska przy Dino oraz  

ul. Moniuszki w Kluczborku, Jana Pawła II, Jagiellońska.  

B – 68 – Umowa nr 2025/0115/1176/SubA/DIS/MIKSO/24, Skarb Państwa- Minister Sportu  

i Turystyki, Umowa o dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej 

zadania inwestycyjnego w ramach programu modernizacji kompleksów sportowych „Moje 

Boisko – Orlik 2012”- edycja 2024.  

D- Kontrole zewnętrzne:  

I. W dniu 28.01.2025 r. pracownik Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Opolu 

przeprowadził zdalną kontrolę p.n. „Celowość i racjonalność wykorzystania dotacji celowej 

na aktualizację danych zgromadzonych w centralnym rejestrze wyborców w 2024 r.”.  

Po wyjaśnieniach w/w sprawozdanie przegłosowano jednogłośnie. 

 

2) dyskusja, 

Radny Mateusz Dybka prosił o informację odnośnie do kontroli, czy są jakieś wnioski 

pokontrolne, czy wszystko przebiegło w porządku? Czy jesteśmy przygotowani  

do ewentualnych wyborów? 

 

Odpowiedzi udzielił Sekretarz Gminy Maciej Tomaszczyk, przekazał, że w protokole 

pokontrolnym nie było żadnych uwag, żadnych wniosków. Kontrola dotyczyła wykorzystania 

dotacji udzielonej w 2024 r. na prowadzenie dawniej „Spisu/Rejestru Wyborców”, obecnie 

„Centralnego Rejestru Wyborców”. Od dwóch ostatnich wyborów, funkcjonuje Centralny 

Rejestr Wyborców. Sekretarz dodał, że nie ma żadnego zagrożenia, jeżeli chodzi o wybory 

zarządzone na 18 maja tego roku. 

 

3) przyjęcie sprawozdania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Krzysztof Adamski, Kryspin Cieplik, Mateusz Dybka, Henryk Fraszek, Marek Gąszczak, 

Janusz Kallus, Jan Kałuża, Stanisław Konarski, Andrzej Konwiński, Andrzej Kosmala, Anna 

Król, Kamilla Kuźmicka, Adam Michalewski, Dariusz Morawiec, Anna Poloczek, Piotr 

Rewienko, Piotr Sitnik, Adam Sokołowski, Adam Szmigiel, Marek Wojna 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Felusiak 

 

6. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za rok 2024. 

Przewodniczący Piotr Sitnik przekazał, że Radni dostali materiały do zapoznania się. 

 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego - za rok 2024. 

Przewodniczący Piotr Sitnik przekazał, że Radni dostali materiały do zapoznania się. 



 

8. Wolne wnioski i informacje. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Urzędu Miejskiego wpłynęły protokoły zebrań 

wiejskich sołectw: Łowkowice, Krzywizna, Bogacka Szklarnia, Smardy Górne, Smardy 

Dolne, Bażany, Czaple Stare, Bogacica, Maciejów, Gotartów, Ligota Dolna, Borkowice 

wraz z podjętymi uchwałami w sprawie stanowiska mieszkańców dotyczącego planowanej 

lokalizacji farm wiatrowych. Przekazał, że są do wglądu w Biurze Rady 

Przewodniczący poinformował także, że wpłynęło sprawozdanie z działalności Komendy 

Powiatowej Policji w Kluczborku. Dodał, że sprawozdanie też jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Głos zabrał Radny Dariusz Morawiec. Mówił, odnosząc się do planowanego uruchomienia 

drugiej linii autobusowej komunikacji gminnej. Prosił, żeby przeanalizować możliwość 

poprowadzenia drugiej linii autobusowej, która przebiegałaby ulicą Słowackiego. Autobus  

z ulicy Byczyńskiej mógłby zjeżdżać w ulicę Słowackiego, dalej jechałby ulicą Grunwaldzką  

do dworca autobusowego. Podobnie w drugą stronę. Mówił, że w tej chwili jest taki plan,  

że jedzie z ulicy Byczyńskiej, przez ulicę Mickiewicza, później jakby objeżdża Park 

Dzierżona jeszcze raz. Radny myśli, że ten pomysł jest do rozpatrzenia i bardzo by prosił, 

żeby przeanalizować możliwość uruchomienia przystanku autobusowego właśnie przy ulicy 

Słowackiego i tamtędy poprowadzić linię nr 2. 

Dalej głos zabrał Radny Adam Michalewski. Podziękował w imieniu mieszkańców Zatorza  

w Kluczborku, wszystkim tym którzy wspierali jego inicjatywę powstania marketu. 

Przypomniał, że w grudniu 2024 Gmina Kluczbork w przetargu sprzedała działkę, na której 

powstanie polski market. Według Radnego jego powstanie będzie znacznym ułatwieniem  

dla wszystkich mieszkańców Kluczborka, mieszkających w okolicy Zatorza. Dodał, że market 

prawdopodobnie zostanie otwarty jeszcze w tym roku w okresie wakacyjnym. 

Radny Krzysztof Adamski przekazał, że dziś przypada 772 rocznica lokacji miasta.  

Z tej okazji wszystkim mieszkańcom życzył wszelkiej pomyślności, żeby miasto  

się pozytywnie rozwijało. 

Burmistrz Jarosław Kielar dodał, że za tej kadencji Rady Miejskiej, 6 września 2026 roku, 

odbędą się dożynki wojewódzkie i obchody Dnia Pszczelarza. Będą to ogólnopolskie Dni 

Pszczelarza. Taka impreza w Kluczborku była ostatnio w 2006 roku. Związane  

jest to oczywiście z księdzem Dzierżonem. Burmistrz ma nadzieję, że Radni będą aktywnie 

współuczestniczyć w tworzeniu tej imprezy, bo będzie to prawdopodobnie największa 

impreza tej kadencji Rady. Współorganizatorami będą Polski Związek Pszczelarstwa, Urząd 

Marszałkowski, przedstawiciele Rządu, bo możliwe, że oni też w aktywny sposób się włączą. 

Burmistrz stwierdził, że Rada powinna o tym wiedzieć. Będą to zapewne wydatki,  

ale również duża promocja dla Kluczborka, Łowkowic, Maciejowa. Są plany,  

że te miejscowości będą uczestniczyć w sposób aktywny w tych obchodach. 

Radny Mateusz Dybka zapytał odnośnie do punktu szóstego sprawozdania z działalności 

Straży Miejskiej. Korzystając z obecności Pana Komendanta, zapytał, czy w związku  

z działalnością Straży Miejskiej są jakieś potrzeby albo wyzwania przed Strażą Miejską  

w tym roku? 

Odpowiedzi udzielił Komendant Straży Miejskiej Andrzej Kicmach. Twierdził, że starają  

się ograniczać i działać w tych warunkach, jakie są obecnie możliwe. Obecnie bardzo mocno 

skupili się na rozwoju monitoringu miejskiego. Wszystkie kamery są nowe. Powstał nowy 



punkt monitoringu ulicy Byczyńskiej. Komendant twierdzi, że skupiają się na większej 

efektywności i skuteczności w tych warunkach, jakie są. Jeden z pracowników możliwe,  

że przejdzie na emeryturę, ale na jego miejsce zostanie przyjęty nowy pracownik. 

Wice Burmistrz Dariusz Mazurczak wspomniał, że obydwa pojazdy służbowe Straży 

Miejskiej zostały wyposażone w profesjonalne torby pierwszej pomocy. Dodał, że Pan 

Wiceburmistrz szykuje również kwalifikowany kurs pierwszej pomocy, w ramach 

doskonalenia i doszkolenia Strażników Miejskich, jak również pracowników urzędu. 

 

Radny Mateusz Dybka wspomniał, że w ubiegłym tygodniu uczestniczył w drugiej sesji 

Młodzieżowej Rady Miejskiej. Mówił, że rozmawiał na temat spotkania MRM – Motywacja 

Rozwój Marka. Twierdził, że w pewnym momencie, kiedy uczestniczył w dalszym jej 

przebiegu, został wyproszony z tej sesji przez opiekuna Rady. Był postawionym  

w niekomfortowej sytuacji wobec młodzieży. Przy punkcie dot. Budżetu Obywatelskiego 

został nazwany konkurencją. Oznajmił zebranym na spotkaniu, że jest raczej partnerem. 

Radny dodał, że wnioski Kluczborskiego Budżetu Obywatelskiego wygrywał, 

przegrywał, składał wnioski i nie składał wniosków. Zawsze reprezentował potrzeby 

wspólnot, parafii, harcerzy, czy innych grup młodzieżowych, stąd ma pytanie do Pana 

Przewodniczącego, czy nadal jest aktualne i obowiązujące wszystkich stwierdzenie, że każdy 

Radny może uczestniczyć w pracach i sesjach Młodzieżowej Rady Miejskiej? Czy w myśl 

Artykułu 24 pkt 2 o samorządzie gminnym Radny ma prawo angażować się w działania  

z Młodzieżową Radą Miejską?  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że też był na tej sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej. 

Stwierdził, że do Radnego było grzecznie powiedziane, a Radny Mateusz Dybka skwitował, 

że to jest chamskie.  

 

Radny Mateusz Dybka zakwestionował to, że tak powiedział słowami: „nieprawda, Pan  

się mija z prawdą. Powiedziałem, że Pani, Ania stawiasz mnie w niekomfortowej sytuacji. 

Pan się mija z prawdą. Takiego słowa na pewno nie użyłem!”. 

 

Przewodniczący powiedział, że niestety nie było to nagrywane. Dodał, że może się 

przesłyszał. Wspomniał, że słysząc prośbę od opiekuna, powiedział, że nie składa wniosku do 

Kluczborskiego Budżetu Obywatelskiego, ale wyjdzie i zaproponował, że jeżeli Radny Dybka 

chce zostać, to Młodzieżowa Rada Miejska zawsze może spotkać się na takim niejawnym 

spotkaniu. Uznał, że Pan Radny, jako że zawsze składa wnioski do Budżetu Obywatelskiego, 

a młodzież chciała mieć swój własny, który chcą omówić bez osoby, która też składa 

wniosek. Nie uważał tego za nic poważnego, po prostu wstał. Przewodniczący dodał, że nie  

miał z tym problemu. 

Przewodniczący zwrócił Radnemu Mateuszowi Dybce uwagę, w związku z jego postami  

na Facebooku, bo słyszał dużo oburzenia, że posty Gminy Kluczbork zamiast udostępniane  

są kopiowane i wrzucane na Radnego konto. Dodał, że to jest plagiat i, że warto być 

przyzwoitym. 

 

Radny Mateusz Dybka dodał, że są różnego rodzaju formy prezentacji treści publicznych  

i zawsze informuje mieszkańców, jeżeli bierze zdjęcia, czy treść, o źródle informacji. 



Przewodniczący dodał, że nie było tam źródła, tylko hasztag Kluczbork. Na stronie Gminy 

jest przycisk udostępnij. Pan Radny skopiował słowo w słowo razem ze zdjęciami. Dla 

Przewodniczącego był to plagiat. 

Burmistrz Jarosław Kielar dodał, że nie chodzi tylko o Gminę Kluczbork, chodzi też o różne 

stowarzyszenia i instytucje, bo Pan Radny Dybka robi to non-stop. Burmistrz dodał, że myśli, 

że trzeba zaprzestać tego typu działań, bo wielu osobom się to po prostu nie podoba. 

Radny Mateusz Dybka stwierdził, że to Państwu się to nie podoba, a wiele mieszkańców  

do niego podchodzi, dziękuje, mówiąc, że gdyby nie jego informacja, nic by o tym nie 

wiedzieli. 

Przewodniczący, nawiązując do pytania odnośnie do sesji młodzieży, dodał, że gdyby Radny 

Mateusz Dybka nie wyszedł, młodzież zapewne omówiłaby dany punkt na spotkaniu 

niejawnym, ale że Radny stwierdził, że jednak wychodzi po dżentelmeńsku, to wszystko 

odbyło się za zgodą Radnego Mateusza Dybki. Gdyby nie było zgody Radnego i chciałby 

pozostać, Młodzieżowa Rada Miejska tego punktu pewnie by nie omówiła. 

Radny Fraszek zapytał o pojawiających się informacjach, że są protesty Rad Miejskich, 

wójtów, sołtysów, tam, gdzie mają być lokowane domy wypoczynkowe dla inżynierów  

z Afryki Północnej, importowanych z Niemiec. Zapytał, czy wpłynęły jakieś informacje  

do gminy dotyczące relokacji, czy ewentualnej budowy, czy przygotowania miejsc  

dla nielegalnych imigrantów. Jakby się takie coś pojawiło, Radny Fraszek prosił, by Radni 

byli o tym poinformowani. 

Burmistrz Jarosław Kielar odpowiedział, że nie wpłynęło nic na ten temat do Gminy 

Kluczbork. 

 

9. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Pan Piotr Sitnik zamknął 

obrady XI sesji Rady Miejskiej w Kluczborku o godzinie 17:00. 

 

 

                                                    Przewodniczący 

                                                  Rady Miejskiej w Kluczborku 

                                                    Piotr Sitnik  

 

  

 

Przygotował(a): Marzena Nagłowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
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